
Protokół Nr 11/12 
 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 
 

w dniu 22 października 2012 roku 
godzina 12.00 

 
 
Obrady rozpoczęły się o godzinie 12.00 i trwały do godziny 13.00.             
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Stefan Pacak 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Dróg, Komunikacji                           
i Budownictwa ( lista obecności w załączeniu ). 
 
Ponadto na obrady przybyli również: 
−−−− Członek Zarządu Bogdan Gierada 
−−−− Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
−−−− Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniew Wróbel 
−−−− Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
 
Przewodniczący Komisji przywitał zebranych i zwrócił się z pytaniem, czy 
zgłaszają uwagi do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na 
posiedzenie. 
 
 
Komisja przystąpiła do obrad według poniższego porządku: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Aktualna informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 

3. Informacja o przebiegu akcji zimowej 2011/2012 oraz przygotowaniach 

do sezonu zimowego 2012/2013. 

4. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i 

projektów uchwał zgodnie z porządkiem obrad sesji. 

5. Sprawy różne. 
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Ad 1. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 
Protokół nr 10/12 z posiedzenia Komisji z dnia 19 września 2012 roku został 
przyjęty. 
 
 
Ad 2.  
Aktualna informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 
 
Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
„ Powiatowy Zarząd Dróg jest na finiszu wydawania środków. Odbywają się 
jeszcze przetargi. W tej chwili zostały ogłoszone przetargi na ul. Chopina w 
Daleszycach, Bardo- Sadków w gm. Łagów, Wojciechów – Dębno, Dębno – 
Siedliszki w gm. Nowa Słupia oraz Ciekoty – Masłów Drugi w gm. Masłów.  
Jesteśmy po dużym przetargu na usługi sprzętowo- transportowe na zimowe 
utrzymanie dróg powiatowych w okresie 2012/2013 oraz na wykonanie i 
załadunek mieszanki piaskowo – solnej na obwodach drogowych oraz 
składowanie i załadunek mieszanki piaskowo – solnej na piaskarki na terenie 
gm. Chęciny, Bieliny, Bodzentyn, Daleszyce, Masłów i Zagnańsk. 
Poza tym zostały podpisane umowy z gm. Chęciny, Chmielnik, Bodzentyn na 
zimowe utrzymanie dróg.” 
 
Radny Ryszard Mańkus 
„ Proszę o interwencję w Bęczkowie, gdzie jeden z mieszkańców od dłuższego 
czasu nie ma przejazdu.” 
 
 
Ad 3. 
Informacja o przebiegu akcji zimowej 2011/2012 oraz przygotowaniach do 
sezonu zimowego 2012/2013 ( w załączeniu do protokołu). 
 
Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
„ Otrzymaliście Państwo materiały gdzie jest informacja o przebiegu akcji 
zimowej 2011/2012 oraz przygotowaniach do sezonu zimowego 2012/2013.  
W tej informacji zawarte zostały standardy zimowego utrzymania dróg, które 
były wypracowane w lutym na posiedzeniu Komisji, zgodnie z Państwa 
sugestiami.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Chciałbym prosić o zastanowienie się nad tymi standardami, bo nie jest 
możliwe ich przestrzeganie.” 
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Z- ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Jest możliwe, ale my zawsze robimy wyższy standard.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Chodzi o to, że zapisujemy te standardy, dzielimy drogi, a powinniśmy 
zrezygnować z tego i wprowadzić tylko jeden standard, bo zapisujemy coś, co 
nie jest w rzeczywistości realizowane, jest fikcją.” 
 
Dyrektor PZD Zbigniew Wróbel 
„ Jeżeli coś wydarzy się na drodze, to Policja wysyła do nas pismo, kto jest 
odpowiedzialny za warunki, a dzięki tym standardom mamy taką barierę, że 
jeszcze mieliśmy czas, żeby coś zrobić, ale nie zdążyliśmy.” 
 
Z- ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Dodam jeszcze, że dla bezpieczeństwa, po uzyskaniu informacji od 
kierowników obwodów drogowych o oblodzeniach, gałęziach zwisających nad 
naszymi drogami, wystosowaliśmy pismo do nadleśnictw o wycięcie gałęzi.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Odnośnie zimowego utrzymania dróg chciałbym zauważyć, że nastąpiła 
znaczna poprawa odnośnie wycinki drzew wzdłuż pasa drogowego.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Ważne jest, aby pobocza były dobrze utrzymane.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Z uwagi na bezpieczeństwo dzieci dojeżdżających do ZS w Krajnie, chciałbym 
złożyć formalny wniosek o zmianę standardu odśnieżania drogi 0319T Bęczków 
– Krajno – Zagórze i drogi 0320T Krajno – Wymyślona – Bęczków ze standardu 
V na IV. Jest to teren górzysty i jeżeli coś się stanie, to kto poniesie 
odpowiedzialność za bezpieczeństwo tych dzieci.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jeżeli zaczniemy zmieniać standardy, to ja też miałbym zastrzeżenia do 
niektórych standardów na terenie gminy Zagnańsk i każdy z nas chciałby mieć 
wyższy standard.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Natężenie ruchu na tym odcinku znacznie się zwiększyło.” 
 
Z- ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Przypominam, że dyskutowaliśmy nad tym i każdy miał możliwość złożenia 
wniosku o zmianę standardu. W tej chwili Zarząd przyjął te standardy uchwałą              
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i nie chcielibyśmy tego zmieniać. Wszystkie uwagi możemy przekazać 
kierownikom obwodów, aby zwracali większą uwagę na te miejsca, jeżeli 
byłaby taka zgoda, to byłoby bardzo dobrze.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Nie spotkałem się, żeby ktoś odśnieżał jeden pas ruchu ( V standard), chodzi o 
to, że zapisujemy coś czego nie ma. Chciałbym tylko zasugerować na 
przyszłość, żebyśmy zeszli do jednego, IV standardu. Nie jest on zbyt 
wygórowany, bo mówi, że w ciągu 8 godzin możemy przywrócić przejezdność 
drogi.” 
 
Przewodniczący Komisji Stefan Pacak 
„ Może umówmy się tak, że zostawimy te standardy i zobaczymy, czy będą 
zdawać egzamin, a jeżeli nie, to wrócimy do tego tematu.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Ja byłbym przeciwny, żeby wszędzie robić jednolity IV standard, bo widzę np. 
inną potrzebę odśnieżenia drogi Miedziana Góra – Samsonów a inną drogi 
bocznej np. Tumlin Zacisze.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ My ślę, że nie powinniśmy burzyć tych ustaleń przed zbliżającym się sezonem 
zimowym, a wrócimy do tego na podsumowaniu sezonu i wówczas zobaczymy, 
co było nie tak.” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Standaryzacja była tematem kilku spotkań. Na wniosek PZD Zarząd podjął 
takie decyzje, ale jeżeli Komisja ma jakieś sugestie i spostrzeżenia, to wniosek 
należy przegłosować.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Chcę zaapelować o wycofanie wniosku, bo zburzy to wszystkie ustalenia. 
Musimy dyskutować, żeby to usprawnić na przyszłość, ale w tej chwili 
najlepszym rozwiązaniem byłoby, gdyby dyrektorzy porozmawiali z 
kierownikiem Obwodu w Łagowie, żeby zwrócił szczególną uwagę na te drogi, 
którymi dzieci dojeżdżają do szkół.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Podtrzymuję ten wniosek dlatego, że z kierownikiem obwodu wielokrotnie 
rozmawiałem i on zawsze  odwołuje się do tych standardów. Proszę mi wierzyć, 
że natężenie ruchu zwiększyło się, do Parku Miniatur przyjeżdżają turyści, tam 
robi się niebezpiecznie.” 
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Z- ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Chciałbym zwrócić uwagę na kolejny problem, który w przyszłym roku 
musimy zacząć rozwiązywać, a mianowicie mosty, na których remonty będzie 
potrzebny około 1 mln zł.” 
 
Przewodniczący Komisji Stefan Pacak 
„ Czy podtrzymuje Pan wniosek?” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Tak podtrzymuję.” 
 
Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu o zmianę standardu odśnieżania drogi 
0319T Bęczków – Krajno – Zagórze i drogi 0320T Krajno – Wymyślona – 
Bęczków ze standardu V na IV. 
 
Głosowanie: 
za    2 
przeciw   4   
wstrzymało się  0 
 
W wyniku głosowania wniosek został odrzucony.  
 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Na moim terenie w miejscowości Tumlin Osówka trwa budowa chodnika.              
W miejscu tym robi się bardzo niebezpiecznie, bo budowa się przeciąga. Proszę 
o kilka słów na ten temat.” 
 
Dyrektor PZD Zbigniew Wróbel 
„ Budowa ta najprawdopodobniej skończy się zerwaniem umowy, wykonawca 
jest bardzo niesolidny.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Mam propozycję, aby sprawą zajął się inspektor nadzoru, bo są tam ogromne 
utrudnienia w komunikacji. Jest zajęty pas drogowy na całej długości budowy.” 
 
Z- ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Odbyło się spotkanie z wykonawcą, który zadeklarował zwiększenie grup, a 
tym samym tempa pracy, jednak tak się nie stało, bo ludzi jest faktycznie więcej, 
ale nie ma materiałów.” 
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Ad 4. 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów 
uchwał zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała pozostałe projekty materiałów i uchwał 
zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
 
 
Ad 5. 
Sprawy różne. 
 
Radny Grzegorz Świt 
„Czy zostanie udzielona odpowiedź na pismo, które zostało wysłane w lipcu               
z gminy Morawica, dotyczące wprowadzenia ograniczenia ruchu na drodze 
powiatowej Wola Morawicka – Pierzchnica przez Skrzelczyce.  
Minął ustawowy termin na odpowiedź, natomiast odpowiedzi na pismo brak. 
Pismo było skierowane przez p. Wójta. Sprawa jest o tyle istotna, że chodzi tu               
o ruch ciężki. Kiedyś na obiektach mostowych, które są w ciągu tej drogi były 
ustawione znaki ograniczające do 8-10 ton. Obecnie po tych drogach poruszają 
się pojazdy o tonażu 60 ton.  
Pytanie moje brzmi, jaka jest odpowiedź na to pismo?” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Dziś nie odpowiem na to pytanie, bo nie znam sprawy, ale zorientuję się                   
i udzielę odpowiedzi.”  
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała  
M.Kaller 
 

 
               Przewodniczący Komisji 

 
Stefan Pacak  

 
 
 
 
 
 
 
 


